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народної депутатки України Марії Іонової за четверту сесію 

Верховної Ради України IX скликання
(вересень 2020 року – січень 2021 року )

Сесія видалася гострою – друга хвиля пандемії, місцеві вибори та масові 
акції протесту наклали свій відбиток на режим та ідеологію роботи Верховної 
Ради. 

Підтримка медиків, військових та найменш захищених верств населення 
залишалися моїми пріоритетами і під час цієї сесії.

Протягом сесії мною особисто або у співавторстві було зареєстровано 38 
проектів законів та постанов. Тільки 5 з них було прийнято. 

На жаль, таке співвідношення поданих і прийнятих законопроектів 
пов’язане з повним баном ініціатив «Європейської Солідарності» в парламенті 
цього скликання. 

Керівництво ВР продовжує «по особливому» ставитися до законодавчих 
ініціатив, поправок та зауважень від опозиції. Не пригадую, щоб колись опозиція 
в парламенті так далеко була відсунута від прийняття будь-яких важливих 
рішень.

Серед важливих законопроектів, які так і не спромігся розглянути 
Парламент, були:

- законопроекти щодо забезпечення цільового використання коштів 
коронавірусного фонду (№№ 4296,4299), мета яких - унеможливити 
використання коштів на ремонт доріг та перенаправлення на потреби медицини;

- законопроекти, спрямовані на підвищення рівня соціального захисту 
педагогічних працівників в умовах дії карантину (№№ 4021,4022); 

- проект Постанови про вжиття заходів для розширення мережі закладів 
охорони здоров'я, що надають стаціонарну медичну допомогу пацієнтам з 
COVID-19 (4337).

18 законодавчих ініціатив наразі знаходяться на опрацюванні у комітетах. 
Серед найбільш важливих: 

- законопроект «Про Службу військового капеланства» (№4626);
-законопроект про часткову компенсацію витрат громадян на 

діагностику/тестування/лікування/вакцинування/страхування від COVID-19 (№ 
4646);

- законопроекти про створення умов для проведення комплексних заходів 
із безкоштовного щеплення громадян від COVID-19 (№4645); 

- законопроект, яким запропоновано встановити кримінальну 
відповідальність за порушення встановленого порядку щеплень від COVID-19 
(№ 4647);

- законопроект №4579, який пропонує встановити для заручників та 
політв’язнів Кремля соціальні виплати, допомогу у працевлаштуванні, 
безоплатну психологічну, медичну, професійну реабілітацію, правову допомогу 
та забезпечення житлом. 

Повний перелік законопроектів та поданих поправок можна подивитися 
тут - https://t1p.de/58dd

https://l.facebook.com/l.php?u=https://t1p.de/58dd?fbclid=IwAR36WBOiu5I8Yf8veXSR3c397Ox2-Dgzva1c47jseYBmus9mKCWbAE17EaM&h=AT1CtDzaUHxjv5kri1a6-kzoivWWWek7XRN3b6N5HmV6Lghp8qWi0QabiSeGO5VYoq4wonGRMOH5fBynAj2_-l-Efza8OkQx13ihvdsQ5sXVWy23JDkPHXgVOLVk5ob4&__tn__=-UK-R&c[0]=AT1pwPeUUx0rNdaiVDr_iqX_4ub5CvZyh-xqLRMjDtEn5z_cT_0Y-MXaJ-VkfadLLPfykCiup6_ABTy_xc-4RMb9dGXAl0zN67y51YEO5K_eZjGJV1BI_FIq1tFBrnuYUiIGOJjDAAiaI6GQUOnKJ8KlpxPug64fCSBTuOTXXE5B8xyI


За час сесії виступала з трибуни 8 разів. Статистика голосувань за звітний 
період – 76%. 

Розглянула близько 180 звернень громадян. І хоча не завжди чинне 
законодавство дозволяє народному депутату втручатися у процеси чи рішення 
органів влади, завжди прагну привернути до проблем громадян додаткову увагу 
Кабінету Міністрів України, профільних міністерств, державних адміністрацій 
та правоохоронців.

Взяла участь у 8 засіданнях Комітету з питань зовнішньої політики та 
міжпарламентського співробітництва. На жаль, робота нашого Комітету 
залишається недостатньо активною та позбавленою конкретики. Із запізненням 
реагуємо на важливі події, часто взагалі залишаємо їх без уваги, не 
використовуємо усіх важелів для відстоювання позицій України.

Долучалася до комітетських слухань, організованих Комітетом з питань: 
«Міжнародно-правове забезпечення зовнішньої політики України в космічній 
сфері», «Зовнішньополітичні аспекти деокупації АР Крим та міста Севастополь: 
парламентський вимір» та «Застосування, реалізація і моніторинг спеціальних 
економічних та інших обмежувальних заходів (санкцій)». 

Як Голова підкомітету з питань законодавчого забезпечення реалізації 
закріпленого в Конституції України стратегічного курсу держави на набуття 
повноправного членства в ЄС та НАТО Комітету Верховної Ради України з 
питань зовнішньої політики та міжпарламентського співробітництва повторно 
ініціювала питання створення робочої групи для розгляду законодавчих 
ініціатив у сфері безпеки та оборони, посилення парламентського контролю над 
виконанням РНП Україна-НАТО. Проте, на жаль, означена ініціатива не була 
підтримана.

Також увійшла до складу нового підкомітету з питань міжнародної 
морської політики та безпеки під головуванням Андрія Шараськіна та взяла 
участь в його роботі. 

Як Заступник співголови групи з міжпарламентських зв’язків з Канадою та 
член групи з міжпарламентських зв’язків зі Сполученим Королівством Великої 
Британії та Північної Ірландії брала активну участь у зустрічах з міжнародними 
партнерами України для обговорення актуальних і проблемних питань 
міжпарламентської співпраці. 

З грудня 2020 року працюю Секретарем ТСК з питань розслідування 
причин виникнення у 2020 році масштабних пожеж у Луганській області та 
дій/бездіяльності Луганського обласного управління Державної служби України 
з надзвичайних ситуацій і Луганської облдержадміністрації - Луганської 
обласної ВЦА щодо вчасного реагування на виникнення та недопущення 
виникнення подій надзвичайного характеру.

У грудні 2020 року долучилась до створення та роботи міжфракційного 
депутатського об’єднання «Кримська платформа» у Верховній Раді України. 

За час сесії відвідала десятки населених пунктів у Донецькій, Луганській, 
Закарпатській, Запорізькій, Черкаській та Волинській областях. Під час поїздок 
порушувались питання захисту реформи децентралізації, соціального захисту 
медичних, військовослужбовців та педагогічних працівників, підприємців, 
відновлення об’єктів міської інфраструктури. Разом з колегами передали ряду 



медичних закладів від Фонду Петра Порошенка тисячі захисних костюмів, 
окуляр, відремонтовані апарати ШВЛ, антисептичні засоби тощо.

Продовжую допомагати військовим та родинам заручників. Надаю 
посильну допомогу деяким військовим частинам, що знаходяться на передовій.

Разом з колежанками, представницями платформи «Безпека. Жінки. Мир» 
І.Геращенко, І.Фріз та І.Климпуш-Цинцадзе  підтримую курсанток Київського 
військового ліцею імені Івана Богуна. Свого часу ми доклали багато зусиль, аби 
дівчата отримали право навчатися у військовий (військово-морський) ліцеях. 

Натепер займаємось іншими проблемними питаннями впровадження 
гендерної рівності у секторі безпеки та оборони. Серед актуальних питань: 
рівний доступ жінок і чоловіків до закладів вищої освіти сектору безпеки і 
оборони, доступ до отримання якісних і своєчасних медичних послуг в закладах 
охорони здоров'я Міноборони, належне речове забезпечення ліцеїсток та жінок-
військовослужбовців ЗСУ, сексизм інше. 

Як співголова МФО «Рівні можливості» взяла участь у IV Українському 
жіночому конгресі.

Продовжую активно працювати в наглядовій раді НДСЛ «ОХМАТДИТ». 
Зокрема, брала участь у нарадах у МОЗ України з питань завершення 
будівництва, належного забезпечення медичними виробами та лікарськими 
засобами та з інших актуальних питань. 

Разом з колегами продовжую підтримувати в судах учасників Революції 
Гідності, волонтерів та військовослужбовців.
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